
PROTOKÓŁ Nr XXII/2016

z obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu, która odbyła się w dniu 5 października 2016 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył XXII sesję Rady Miej-
skiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą
obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

NIEOBECNI:
1. Dariusz Miszczuk – Radny Rady Miejskiej
2. Mirosław Szmigiel – Radny Rady Miejskiej

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Alicja Podlewska – Sekretarz gminy Dzierzgoń
3. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
4. Wojciech Budziński – p.o. Kierownika GK
5. Lech Zieliński – Kierownik RTI
6. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTI
7. Danuta Komar-Bruniecka – Dyrektor MOPS
8. Monika Powierża – Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
9. Małgorzata Borzym – Wiceprezes Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji
10. Sławomir Erber – Dyrektor SP w Dzierzgoniu
11. Dominika Kulik – Dyrektor SP w Bruku
12. Dariusz Browarczyk – Opiekun MRM
13. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności
/załącznik nr 2-3/

Ad punktu 2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie zmian do porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołów: 

a) z XX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 18 sierpnia 2016 roku,
b) z XXI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 13 września 2016 roku.
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4) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:
a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

5) Wnioski i zapytania.
6) Zmiana budżetu gminy na 2016 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

7) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014 – 2017”

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Przystąpienie  do  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
fragmentu gminy Dzierzgoń w obrębie Morany”

a) Przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Uchylenie uchwały w sprawie wprowadzenia przepisów porządkowych dla osób posiadają-
cych psy na terenie gminy Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Określenie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawia-
nia lub najmu na czas określony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Wyrażenie zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z udziałem w gruncie i udzielenie
bonifikaty.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
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c) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Nowiec, gmina
Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Wyrażenie zgody na rozwiązanie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej
i przejęcia do gminnego zasobu nieruchomości.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
17) Wolne wnioski.
18) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
19) Zamknięcie sesji.

Burmistrz  Dzierzgonia  poprosiła  o  wykreślenie  z  porządku  obrad  punktu  10  projektu
uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich
wydzierżawiania  lub  najmu  na  czas  określony  dłuższy  niż  3  lata  lub  czas  nieoznaczony,
ponieważ po dyskusji  z radcą prawnym stwierdzono, że powyższy projekt uchwały nie jest
potrzebny.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższą zmianę w porządku obrad, która
Rada Miejska w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie. 

Porządek obrad po zamianach:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2) Przyjęcie zmian do porządku obrad.

3) Przyjęcie protokołów: 

a) z XX sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 18 sierpnia 2016 roku,
b) z XXI sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 13 września 2016 roku.

4) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji,
b) dyskusja i przyjęcie informacji.
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5) Wnioski i zapytania.

6) Zmiana budżetu gminy na 2016 rok:

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

7) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014 – 2017”

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Przystąpienie  do  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
fragmentu gminy Dzierzgoń w obrębie Morany”.

a) Przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Uchylenie uchwały w sprawie wprowadzenia przepisów porządkowych dla osób posiadają-
cych psy na terenie gminy Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Wyrażenie zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z udziałem w gruncie i udzielenie
bonifikaty.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Nowiec, gmina
Dzierzgoń.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Wyrażenie zgody na rozwiązanie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej
i przejęcia do gminnego zasobu nieruchomości.
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a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

14) Wyrażenie zgody na zawarcie umów dzierżawy.

a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
16) Wolne wnioski.
17) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
18) Zamknięcie sesji.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Protokół z XX sesji Rady Miejskiej z dnia 18 sierpnia 2016 r. Rada Miejska w Dzierzgoniu
przyjęła jednomyślnie.

Protokół  z  XXI  sesji  Rady  Miejskiej  z  dnia  13  września  2016  r.  Rada  Miejska
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad 

Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła informację z działalności  za okres między sesjami,
tj. od 18 sierpnia 2016 r do 5 października 2016 r.

/załącznik nr 4/

Ad punktu 5 porządku obrad

Radny –  Tomasz  Przybilski  zapytał  jak  będą  jeździły samochody powyżej  3,5  tony,  po
zamknięciu drogi 515?

Radna – Emilia Tkacz zapytała co z lekarzem pediatrą w Dzierzgoniu?
Radny  –  Ryszard  Świder  zapytał  w  imieniu  mieszkańców  o  ogólnodostępny  Internet,

którego nadajnik znajduje się na budynku urzędu, nadajnik nie działa. Wiele osób z niego chce
korzystać.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał dlaczego nie przeszedł projekt oświatowy, zwłaszcza, że
sąsiednie  gminy  pozyskały  środki  np.  Sztum  ponad  2  mln  zł,  gmina  Stary  Dzierzgoń  ponad
1 mln zł,, gmina Mikołajski Pomorskie także. Zapytał było tego przyczyną i kto jest za projekt
odpowiedzialny? 

Przewodniczący – Zbigniew Przybysz po raz kolejny zwrócił się z pytaniem co z tablica w
centrum Dzierzgonia po projekcie norweskim?

Radny  –  Bogdan  Toporkiewicz  poprosił  aby  nowa  Prezes  ZGKiM  przedstawiła  w  jaki
sposób będzie pracowała, aby dostarczyć radnym jakiś plan naprawczy. Zwrócił się z prośbą do
Pani Prezes aby szczerze powiedziała jaka jest strata ZGKiM, i określiła jaka kwota dofinansowania
byłaby potrzebna aby spółka mogła funkcjonować, aby nie przynosić strat ale po pewnym czasie
zyski.

Bogdan  Toporkiewicz  złożył  wniosek  w  imieniu  klubu  radnych  o  możliwość  sesji
wyjazdowych przynajmniej 2 razy w roku, Radni zapoznaliby się ze się ze stanem dróg oraz stanem
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faktycznym  różnych  rzeczy.  Umożliwiłoby  to  przyjść  na  sesję  mieszkańcom  poszczególnych
miejscowości.

Wiceprzewodniczący Rady – Zbigniew Murawski zapytał czy parking na kortach doczeka
się remontu w tym roku? 

Ad punktu 6 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2016 rok przedstawiła Skarbnik –
Halina Redlin.

/załącznik nr 5/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok Rada podjęła jednomyślnie. 

W załączeniu uchwała Nr XXII/173/2016
/załącznik nr 6/

Ad punktu 7 porządku obrad

a) projekt  uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  gminy Dzierzgoń
przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 7/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.

Uchwałę  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  gminy Dzierzgoń Rada  podjęła
jednomyślnie. 

 W załączeniu uchwała Nr XXII/174/2016
/załącznik nr 8/

Ad punktu 8 porządku obrad

a)  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiana  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014 – 2017
przedstawiła Dyrektor MOPS – Marta Budzińska.

/załącznik nr 9/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)

Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
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sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014 – 2017 Rada podjęła
jednomyślnie. 

 W załączeniu uchwała Nr XXII/175/2016
/załącznik nr 10/

Ad punktu 9 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla fragmentu gminy Dzierzgoń w obrębie Morany przedstawił Kierownik RTI –
Lech Zieliński.

/załącznik nr 11/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie  przystąpienie  do  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla
fragmentu gminy Dzierzgoń w obrębie Morany Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXII/176/2016
/załącznik nr 12/

Ad punktu 10 porządku obrad

a) Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  przepisów
porządkowych  dla  osób  posiadających  psy  na  terenie  gminy  Dzierzgoń przedstawił
p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 13/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie  uchylenia  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  przepisów  porządkowych  dla  osób
posiadających psy na terenie gminy Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXII/177/2016
/załącznik nr 14/

Ad punktu 11 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z udziałem w
gruncie i udzielenie bonifikaty przedstawił p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 15/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
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sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z udziałem w gruncie i udzielenie
bonifikaty w wysokości 80% Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

W załączeniu uchwała Nr XXII/178/2016
/załącznik nr 16/

Ad punktu 12 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w
obrębie Nowiec, gmina Dzierzgoń przedstawił p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 17/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gruntowej  położonej  w  obrębie  Nowiec,
gmina Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXII/179/2016
/załącznik nr 18/

Ad punktu 13 porządku obrad

a) Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na rozwiązanie prawa użytkowania wieczystego
nieruchomości  gruntowej  i  przejęcia  do  gminnego  zasobu  nieruchomości przedstawił
p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 19/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w

sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej
i przejęcia do gminnego zasobu nieruchomości Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXII/180/2016
/załącznik nr 20/

Ad punktu 14 porządku obrad

a) Projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  umów dzierżawy przedstawił  p.o.
Kierownika GK – Wojciech Budziński.

/załącznik nr 21/

Wojciech Budziński poinformował, że do spisu ilości osób, które chciałyby dalej korzystać z
działek gminnych proponują dopisać 67 punkt  jest  to  Prefbud – S,  jest  to  działka o numerze
geodezyjnym  802  o  powierzchni  1,50Ha,  zgodnie  z  miejscowym  planem  zagospodarowania
przestrzennego jest to teren wydobycia kopalin naturalnych pod kopalnie kruszyw wnioskodawca
wystąpi z wnioskiem by móc dalej prowadzić działalność gospodarczą.

Przewodniczący Rady zauważył, że niestety nie zostało to przedstawione w projekcie do
zapoznania wcześniej, Burmistrz mówiła wcześniej o potencjalnych korzyściach.  

Burmistrz wspomniała,  że były dyskusje nad projektem uchwały,  tam także znalazło się
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wiele działek o dużym areale powyżej pół hektara, została podjęta decyzja, że wszystkie działki
powyżej  0,5  ha  będą  ogłaszane  w  drodze  przetargu  na  korzystanie  z  dzierżaw.  Były  sugestie
pracowników, że umowy pokończyły się ale np. rolnicy już zasiali na jesieni. W tych przypadkach
nie można podjąć decyzji o ogłoszeniu przetargu. Dlatego też, wszystkie z tych działek, które są
powyżej 0,5 ha umowy będą zawarte tylko i wyłącznie na rok, do okresu zbiorów. Dla Prezesa
Prefbud-s chcą przygotować przetargi, ponieważ te umowy się pokończyły, na okres, ponieważ nie
mógłby wydobywać do momentu przygotowania całej dokumentacji przetargowej na działki. Będą
przygotowane nowe umowy na kopaliny, aby w umowach było zapisane zgodnie z koncesją jaki
jest kruszywo czy piasek. Na tą chwile Prezes Prefbud-S ma zawartą umowę i wydobywa.  Do tej
pory były umowy,  że dzierżawca płacił  tylko  4 000 zł  rocznie od ha,  natomiast dodatkowo w
umowie będzie określona kwota od wydobycia od tony.

Radny – Andrzej Pskiet uważa, że w projekcie nie było dodatkowego dzierżawcy, a nad tym
punktem trzeba się mocno pochylić. Nie ma co się spieszyć, ponieważ wiadomo jaka była sytuacja
z dzierżawcą. Radni wiedzą, że to jest główny przedsiębiorca ma największe zaległości względem
gminy. Radny uważa, że nie powinni się spieszyć.

Przewodniczący – Zbigniew Przybysz zauważył, że w tym projekcie nie ma nic o czym
Burmistrz mówi. 

Burmistrz odpowiedziała, że to nie będzie w uchwale, tylko będą Zarządzenia Burmistrza o
przetargu.  W uchwale  jest  zapis  do  3  lat.  Natomiast  umowy,  które  po  podjęciu  uchwały będą
zawierane ze wszystkimi osobami, które powyżej pół ha dzierżawią na okres do momentu zbioru.  

Zbigniew Przybysz  zauważył, że projekt był przedstawiony na poszczególnych Komisjach,
Komisje nie dyskutowały nad punktem 67, stanowiska Komisji Stałych mogą dotyczyć do puntu
66.  Wszyscy mają  różne  doświadczenia  jeżeli  chodzi  o  dane  Przedsiębiorstwo i  nie  ma co się
spieszyć. 

Radny – Krzysztof Haber wspomniał, że z danym przedsiębiorstwem pamięta problemy już
od lat. Zapytał czy to jest tak, że któraś to spółka chce dzierżawić i to jest w porządku, ponieważ
akurat kolejna nie ma zaległości. 

Przewodniczący poinformował,  że  zgonie  z  prawem Burmistrz  powinna złożyć  wniosek
formalny o dopisanie punktu 67 do projektu w/w uchwały. 

Burmistrz poinformowała, że wycofuje punkt 67. 
Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał czy treść uchwały wraz z załącznikami

jest do punktu 66?
Burmistrz odpowiedziała, że tak.

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę  w
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy Rada podjęła jednomyślnie.

W załączeniu uchwała Nr XXII/181/2016
/załącznik nr 22/

Ad punktu 16 porządku obrad 

Burmistrz odpowiedziała na pytanie odnośnie objazdu informując, że jest opracowywany
plan transportowy zamienny przez ZDW, będzie on opiniowany przez gminę i powiat, będzie to
konsultowane z policją, ponieważ wszystkie warunki trzeba spełnić. Wstępnie były dyskusje aby
przez miasto Dzierzgoń jeździł transport do 3,5 t ulicą Limanowskiego. Powyżej 3,5 t są różne
rozwiązania,  zastanawiają  się  czy  transport  będzie  mógł  być  przez  Mikołajki  Pomorskie,  nie
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wiadomo czy nie będzie on przez Prabuty. Trzeba wziąć pod uwagę autobusy, dowozy szkolne na
pewno będą z ograniczeniami. Ponieważ musi być transport do sklepów itp. 

Przewodniczący  –  Zbigniew  Przybysz  zauważył,  że  nie  są  ustalone  terminy  i
Przewodniczący boi się, że gmina zostanie z tym problemem na bardzo długo.  Każdy chyba wie
jak gmina jest traktowana przez władze województwa, obawia się,  że przez to problem dróg w
Dzierzgoniu nie ulegnie zmianie. Zapytał czy ustalono harmonogram działań? 

Burmistrz – Elżbieta Domańska, że w tym tygodniu decyzja ma zostać dostarczona do ZDW
w jakim terminie będzie ogłoszony przetarg na wykopaliska.  Jak długo to będzie trwało trudno
powiedzieć,  ponieważ oni  nie  wiedzą jaki okres jest  potrzebny do wykopania wykopalisk,  nie
wiadomo jeszcze czy będzie zajęta cała droga czy tylko pół pasa jezdni. Wykopaliska mogą potrwać
nawet do roku czasu. Jeżeli sklepień będzie mało być może zostanie ruch wahadłowy tak jak jest do
tej pory, archeolodzy zakładają, że będzie trzeba zająć dwa pasy ruchu. 

Przewodniczący zauważył, że problem dróg jest problemem, hasło wyborcze Burmistrza i
Przewodniczącego było o drogach.  Przewodniczący nie  zgadza  się  z  teorią  Burmistrza.  Należy
robić jak najwięcej by tą drogę 515 od Dzierzgonia do Malborka zrobić. 

Burmistrz odpowiedziała, że zgadza się  Przewodniczącym, dobrze, że podjęto decyzję o
zbadaniu drogi, ponieważ ona się zapadała i nie znano przyczyny, gdyby zaczęto remont tej drogi i
w tym miejscu pokazały by się te sklepienia to i tak było by to wstrzymane. Burmistrzowi zależy na
tym,  aby  ta  droga  została  wyremontowana,  ponieważ  jest  to  sprawa  priorytetowa,  która  jest
konieczna  i  niezbędna.  Będzie  to  załatwiane  w  trybie  natychmiastowym.  Decyzja,  że  droga
wojewódzka  od  miejscowości  Ramoty  do  granicy  województwa  jest  konieczna  i  niezbędna.
Burmistrz ma nadzieję, że po spotkaniu z Marszałkiem województwa przekonała go, że ten remont
jest konieczny oraz, że w 2017 zacznie być realizowana..

Zbigniew Przybysz wspomniał, że Burmistrz rządzi i decyduje, natomiast obawia się, że to
co się zdarzyło na tej drodze, będzie przyczyną odłożenia remontu drogi w czasie.

Burmistrz – Elżbieta Domańska poinformowała, ze Marszałek obiecał, że jeżeli zdarzają się
takie sytuacje, to jest traktowane jako priorytet, a takimi sytuacjami muszą się obligatoryjnie zająć.
Obiecano też, że zapewne będą częstymi gośćmi, ponieważ zdają sobie sprawę, że jest to problem. 

Andrzej Pskiet dodał, ze nic nie szkodzi na przeszkodzie aby Zarząd Dróg Wojewódzkich do
rogatek  z  jednej  i  drugiej  strony  prowadził  tą  inwestycję,  tylko  przez  Dzierzgoń  można  to
wstrzymać na czas wykopalisk. Radny boi się, że będzie taka sytuacja, że pieniądze zostaną gdzieś
przekazane, a potem nie będzie na drogę 515 

Elżbieta  Domańska  odpowiedziała,  że  nie  przekażą,  ponieważ są  zapewnienia,  że  część
środków na tą inwestycję już mają, będą ogłaszać przetargi na całe inwestycje, nie będą dzielić na
kawałki, tylko na całe zadanie. 

Zbigniew Przybysz poinformował, że jest to duży problem, ponieważ jeżeli tej drogi nie
będzie zmodernizowanej  to  najprawdopodobniej  wstrzyma inwestycję  rozbudowy firmy Kramu,
ponieważ jeżeli nie będzie to zrobione to żadne samochody nie dojadą do firmy.

Burmistrz odpowiedziała, że o tym też mówiła Marszałkowi, że powstają firmy a nie można
wjechać ani wyjechać z Dzierzgonia. Są zapewnienia z Zarządu Dróg Wojewódzkich, że droga w
2017 roku będzie ogłoszony przetarg i ma zacząć być modernizowana.

Burmistrz  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  nadajnika  ogólnodostępnego  Internetu,
informując,  że  był  on  z  projektu,   dostępność  była  minimalna,  ale  to  była  trwałość  projektu
sprawdzi czy to się skończyło. 

Burmistrz  –  Elżbieta  Domańska  odpowiedziała,  na  pytanie  dotyczące  lekarza  pediatry
informując, że było wiele rozmów, ale czeka, ponieważ jest  informacja, że będzie likwidowany
NFZ, opieka ma przejść pod Wojewodę i pod gminy więc będzie cała procedura i zmiany, które
trzeba będzie zrobić. Wiele spotkań zostało odbytych, prowadzone były rozmowy z lekarzami z
naszego Ośrodka zdrowia aby też poszukiwały pediatry, nie było chęci ani nie ma informacji.

Przewodniczący zapytał czy zmieniło się coś w sprawie czynszu Ośrodka Zdrowia?
Burmistrz odpowiedziała, że tak kończy się umowa, prawnik przygotowuje nowy aneks do
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umowy i będzie zwiększony czynsz zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza.
Burmistrz  odpowiedziała  na  pytanie  odnośnie  projektu  oświatowego,  który  był  pisany

wspólnie  z  Dyrektorami  szkół  gminnych,  był  to  konkurs,  realne  wskaźniki  zostały  napisane,
przygotowany był dla uczniów gminnych szkół podstawowych i gimnazjum, w wyniku konkursu
nie otrzymaliśmy dofinansowania. Nawet gdyby ten projekt przeszedł, wiele Wójtów i Burmistrzów
najprawdopodobniej nie podpisze umów z powodu, że od  Projekty są niemożliwe do 1 września
będą  wprowadzane  zmiany  w  systemie  oświaty,  będą  obowiązywały  szkoły  1-8,  likwidacja  i
wygaszanie  gimnazjów,  te  projekty  są  nierealne  do  zrealizowania.  Najprawdopodobniej  Urząd
Marszałkowski będzie ogłaszał następne konkursy. 

Przewodniczący  przeprosił  informując,  że  to  nie  jest  odpowiedź  na  pytanie,  ponieważ
pytanie było trochę inne. 

Burmistrz  odpowiedziała,  że  projekt  został  przygotowany  przez  komórkę  do  pisania
projektów łącznie z danymi, informacjami i Dyrektorami każdej ze szkół. W wyniku konkursy nie
otrzymał maksymalnej ilości punktów, ponieważ było więcej projektów niż pieniędzy i dlatego nie
otrzymał dofinansowania. 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  uważa,  że  projekt  został  dosyć  słabo  przygotowany.  Trochę
pieniędzy  to  pochłonęło,  radny myśli,  że  Dyrektorzy  przekazali  informację  i  dane,  które  były
potrzebne.

Burmistrz – Elżbieta Domańska odpowiedziała, że dane zostały umieszczone. Projekt ma
odpowiednie wskaźniki i według pracowników, odpowiednia ilość uczniów też była potrzeba. To co
przygotowali Dyrektorzy zostało ujęte. 

Andrzej  Pskiet  wspomniał,  że  odnosi  wrażenie,  że  teraz  winą  próbuje  się  obciążyć
Dyrektorów. 

Burmistrz  odpowiedziała,  że  absolutnie  nikogo  nie  trzeba  winić,   był  konkurs,  został
napisane między innymi z  informacji  ze szkół,  nie  we wszystkich konkursach wszyscy dostają
dofinansowanie, projekt nie został napisany źle.

Andrzej Pskiet poinformował, że teraz jest dyskusja na temat konkretnego projektu. Na tym
projekcie najbardziej ucierpiały dzieci, ponieważ był składany na około 2 mln zł, pozbawiło się
szkoły tych pieniędzy. Według Radnego trzeba przyłożyć się naprawdę do pracy.

Elżbieta  Domańska  odpowiedziała,  że  pracownicy  pracują,  składają  dokumenty  do
konkursów,  nie  we wszystkich  konkurach można wszystko wziąć,  wielokrotnie  były konkury i
poprzednio też nie wszystkie konkury były wygrane. Dziś Burmistrz miała spotkanie z Dyrektorami
szkół, przed wszystkimi naprawdę wiele pracy w związku z reformą oświatową. Czeka gminę wiele
pracy związanych ze szkołami, radni będą podejmowali uchwały o sieci szkół panujących w gminie
Dzierzgoń, ponieważ musi być to zatwierdzone przez Kuratorium i do Ministerstwa.  

Andrzej Pskiet dodał, że wydaje mu się, że gmina ma troszeczkę nie przygotowanych ludzi
do pisania projektów, trzeba ich szkolić. Stracić około 2 mln zł, to by była duża korzyść.

Przewodniczący poinformował, że nie jest znana przyczyna, ponieważ czasem rzeczywiście
wskaźniki  mogą odgrywać rolę.  Jeżeli  były inne błędy merytoryczne czy formalne to jest  inna
historia, ale radni tego nie znają przyczyn. Dodał, że być może chodzi o wskaźniki ale dokładnie
nie wie. 

p.o. Kierownika GK – Wojciech Budziński odpowiedział na pytanie odnośnie tablicy po
projekcie norweskim informując, że gmina chce aby na tablicy był szlak gminy Dzierzgoń. Może
być sytuacja, że budżet w tym roku nie udźwignie tej sytuacji. Jeżeli koszty tej tablicy będą zbyt
wysokie, to jest miejsce aby któraś z firm z gminy Dzierzgoń mogła umieścić swoją reklamę.

Przewodniczący zauważył, że jeżeli będzie nowa tablica to starą trzeba zdjąć, ponieważ nie
przysparza ona chluby. 

Burmistrz poinformowała o parkingu na kortach,  informując,  że był  już analizowany na
drugi rok do za podarowania . Chce z radnymi dyskutować przy nowym budżecie, ale okazało się,
że  część  terenu  należy  do  RTI.  Będzie  przygotowany  projekt,  czy  można  go  przekazać,  aby
przygotować projekt na modernizację całego terenu w przyszłym budżecie. 
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Przewodniczący  poprosił  aby  temat  ZGKiM  trochę  oddalić  w  czasie,  ponieważ  Prezes
ZGKiM jest zbyt nową osobą.

Sołtys  – Barbara Mazurek podziękowała  Pani  Burmistrz,  za interwencję w niedziele  po
zalaniu piwnicy w świetlicy w Jasnej. Podziękowała też RPWiK, że w ciągu pół godziny udało się
wszystko zorganizować. 

Ad punktu 16 porządku obrad 

Radny  –  Andrzej  Pskiet  podziękował  za  organizowanie  przez  Kurkiewicza  wakacji  na
osiedlu  Władysława  Jagiełły,  wychodził  do  młodzieży  gromadziło  się  bardzo  dużo  dzieci,
angażował także występy teatralne, angażowali się też w to rodzice. Był to wspaniały pomysł.

Ad punktu 17 porządku obrad

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz odczytał petycję pracowników z Gimnazjum
skierowanej do Rady Miejskiej.

/załącznik nr 23/ 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Dyrektora Gimnazjum oraz do Burmistrza z prośbą o
zastanowienie się, ponieważ ci pracownicy obsługi pracują po 30 – lat, a to jest odpowiedzialna i
ciężka praca.   

Radny –  Andrzej  Pskiet  poinformował,  ze  również  otrzymał  taką  petycję,  zgodził  się  z
Przewodniczącym, będzie tworzony budżet  na przyszły rok i  trzeba to uregulować.  Są również
pracownicy  pozostałych  szkół  i  przedszkola  oraz  pracownicy  obsługi  urzędu.  Zauważył,  że
najmniej w urzędzie zarabiają Strażnicy Miejscy. 

Dyrektor – Maciej  Karabin poinformował, że wynagrodzenia we wszystkich placówkach są
takie  same. Występował z pismem o podwyżki dla  pracowników obsługi i  częściowo były one
realizowane. Dyrektor pracuje na budżecie otrzymanym od radnych, jeżeli mówi się o podwyżce
dla tych pracowników z miejsca zostanie to uczynione jeżeli będzie miał fundusze na podwyżki. Te
płace są zgodne z regulaminem, który obowiązuje. W tamtym roku Dyrektor złożył pismo, zostało
zaakceptowane przez Burmistrza pozytywnie i były podwyżki. 

Przewodniczący zapytał kto płaci pracownikom oświaty gmina czy szkoła?
Dyrektor Gimnazjum odpowiedział, że szkolą z pieniędzy otrzymanych od gminy.
Zbigniew Przybysz zauważył, że szkoła otrzymuje pewną pule pieniędzy na wszystko. Przy

tym stoi na stanowisku, że jego zdaniem niekoniecznie właściwie są rozdzielane pieniądze, chodź
dokładnie nie wie czy się nie myli. Wyjaśnił, że on to rozumie tak, że jeżeli gmina określa pewną
sumę pieniędzy na pewne rzeczy, to te pieniądze powinny być sprawiedliwie dzielone. To jest w
gestii Dyrektora. Kto ustala wynagrodzenia?

Maciej Karabin poinformował, że one były ustalone i obowiązują od lat. 
Przewodniczący zauważył,  że  dalej  pracodawcą  jest  szkoła,  to  szkoła,  Dyrektor  wraz  z

związkami ustala regulamin płac i to właśnie Dyrektor musi dzielić.
Dyrektor  Gimnazjum  odpowiedział,  że  dzieli  z  tego  ile  otrzymuje.  Teraz  jest  przed

ustalaniem budżetu  na  przyszły  rok,  więc  składa  propozycję  podwyżki  płac  dla  pracowników.
Budżet  szkoły jest  skonstruowany tak,  że są pieniądze na utrzymanie,  remonty,  media itd.  I  są
kwoty płacone nauczycielom na godzinę, nie ma tak, że ktoś może dostać więcej czy mniej są
odpowiednie parafki jak można dzielić. 

Przewodniczący  wspomniał,  że  to  jest  temat  do  dyskusji,  ponieważ  zdaniem
Przewodniczącego  mając  określoną  sumę  pieniędzy  można  wygospodarować.  Trzeba  Panie
przeprosić, ma nadzieję, że regulamin stosunkowo szybko zostanie zmieniony, że pracownicy będą
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traktowani jako równi, a nie „najniżej”.

Ad punktu 18 porządku obrad

Wobec wyczerpania  porządku obrad Przewodniczący Rady –Zbigniew Przybysz  o godz.
16:45 zamknął XXII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

 
Protokołowała:                                                                             Przewodniczący Rady:

Karolina Piekarska                        Zbigniew Przybysz
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